
Leg agroparken aan op de Maasvlakte, dan ben je de megastallen kwijt

Door onze redacteur
Jannetje Koelewijn
Ulicoten, 22 april. De opa van
Edo Gies was boer. Boer en klompen-
maker, in Didam. De vader van Edo
Gies was timmerman. En Edo Gies
(40) is ingenieur, Wagenings ingeni-

eur. Hij werkt bij Alterra, een kennis-
instituut van Wageningen Universi-
teit. Hij weet alles van megastallen.
Hij schreef er in 2007 een rapport
over, met collega’s, in opdracht van
het ministerie van (toen nog) VROM.
Hoor hem één minuut praten en je
denkt: Boeren? Beesten? Zó negen-
tiende -eeuws.

Edo Gies – blozende wangen en
blond haar – heeft het over agro-on-
dernemers en hun toeleveranciers,
over de verwerkers van hun produc-
ten en de waarde die ze toevoegen,
over de vraag hoe en waar je ze het

De standplaats megastal in Noord-Brabant

Expert vindt plattelandsgebied zoals rond Ulicoten ongeschikt voor ‘industriële’ landbouw
Natuurlijk is een megastal
lastig voor mensen in de
buurt, zegt landbouwkundig
ingenieur Edo Gies. Naar het
industrieterrein ermee.

beste clustert. Bij de snelweg? In de
Rotterdamse haven?

Ondertussen wordt de weerstand te-
gen de landbouw steeds sterker.
„De mensen die tegen de bio-indu-
strie zijn, krijgen nu steun van de
mensen die op het platteland zijn
gaan wonen en geen megastallen bij
hen in de buurt willen.”

Begrijpt u hen?
„Ja, want het is heel vervelend om
naast een megastal te wonen, al is het
maar omdat je huis minder waard

wordt. Maar veel weerstand komt
ook voort uit onwetendheid. Mensen
zien de dieren niet meer, ze weten
niet wat er in de stallen gebeurt. Dat
maakt argwanend. In werkelijkheid
is er nu veel meer aandacht voor het
welzijn van dieren en hun gezond-
heid dan tien jaar geleden.”

Wat vindt u ervan dat Noord-Brabant
en de Tweede Kamer voorlopig geen
nieuwe megastallen willen?
„Een maatregel voor de bühne. Je
wilt dat de veehouderij duurzamer
wordt en dat de stallen beter in het

landschap worden ingepast. Dat be-
reik je hier niet mee.”

Hoe moet het wel?
„Betere ruimtelijke ordening. De af-
gelopen jaren zijn er gebieden aange-
wezen waar de landbouw mag groei-
en. Het zijn de verkeerde gebieden.
Ze liggen buiten de dorpen, maar er
wonen wel burgers, vaak mensen uit
de steden. Zij zijn degenen die de
boerderijen kopen van de boeren die
stoppen. Als ze een megastal naast
zich krijgen, moeten zandpaden ge-
asfalteerd worden, want de vracht-

Voor de serie ‘De standplaats’
verblijft een verslaggever lange-
re tijd op een plek en beschrijft
wat daar speelt. Zo wordt duide-
lijk hoe maatschappelijke ont-
wikkelingen en politieke beslui-
ten in de praktijk uitwerken.
Vandaag het zesde en laatste ar-
tikel over het agrarische bedrijf,
bezien vanuit de boerderij van
Rudi Adams en Monique Prin-
sen in Ulicoten. Ze hebben 600
groepsvleeskalveren, 30.000
scharrelvleeskuikens en een
paar hectare voor asperges.
De gemeente, die nieuwbouw
wil plegen, probeert hun bedrijf
te verplaatsen. De provincie
houdt dat tegen.
De gebouwen van de nieuwe
boerderij zouden 1,5 hectare be-
slaan. Burgerinitiatief Megastal-
len Néé verzet zich. Het spreekt
van een megastal. Ook de Twee-
de Kamer wil niet dat er nog me-
gastallen bijkomen.
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wagens met veevoeder en dieren rij-
den af en aan. Dat is geen doen. Over-
al komen nu van die grote com-
plexen die slecht in het landschap
passen. Dat is lelijk. Je kunt veel be-
ter naar locaties bij de grote wegen
zoeken. Leg agroparken aan op de
Maasvlakte.”

Burgers accepteren het industriële ka-
rakter van de landbouw niet.
„Nee. Maar voor hun meubelen rij-
den ze wel naar een industrieterrein.
Met Ikea hebben ze geen enkele
moeite.”

Wilt u zeggen dat het valse romantiek
is?
„Ze willen zo weinig mogelijk voor
hun vlees betalen, maar op zaterdag
gaan ze wel naar de boer voor zijn
zelfgemaakte yoghurt. Ze kopen een
beleving. Intussen wordt de bulk-
productie steeds groter. Dat hou je
niet tegen.”

Er zijn mensen die zeggen dat de pro-
ductie van vlees beter helemaal ver-
plaatst kan worden naar Zuid-Ameri-
ka en China.
„Dat kan. Dat is een idee.”

Een goed idee?
„Nederland loopt voorop als het gaat
om de kwaliteit van de productieme-
thoden. Je kunt zeggen: daarom hou-
den we de agro-industrie hier. Je
kunt ook zeggen: we exporteren on-
ze kennis naar China en Zuid-Ameri-
ka, zodat de productiemethoden
daar duurzamer worden.”

Is het realistisch van alle boeren in Ne-
derland te eisen dat ze biologisch gaan
produceren?
„Als de markt erom vraagt, is dat re-
a l i s t i s ch . ”

En van alle boeren op de wereld?
„Nee, nee, nee, dat is onmogelijk. De
vraag naar dierlijke eiwitten wordt
steeds groter. Dat zou veel meer
ruimte kosten dan er is.”

Hoe groot is de invloed van het Burger-
initiatief Megastallen Néé en de Partij
voor de Dieren op de landbouw?
„Hun invloed? Het is een spelden-
prikje.”

Een nuttig speldenprikje?
„Ja, want zoals het nu gaat, gaat het
niet goed.”

Landelijk Ulicoten, Noord-Brabant. Volgens ingenieur Edo Gies (rechts) geen plek waar agrocomplexen in het landschap passen. Fo t o ’s Merlin Daleman


